
                                                          Protokół Nr XXXI/09 
 
z sesji Rady Gminy Mszana  odbytej w dniu 14  wrze�nia 2009 r. w sali posiedze� Urz�du 
Gminy w godz. od  11.30 – 16.00. 
 
 
Ad. 1 
Obrady otworzyła Przewodnicz�ca Rady Gminy Pani Wiesława Tatarczyk – Sitek witaj�c 
zebranych w sali obrad Radnych, przedstawicieli Gminy. 
Z ramienia Urz�du w sesji uczestniczyli Wójt Gminy, Z-ca Wójta Gminy, Sekretarz Gminy 
i Skarbnik Gminy. 
 
 
Ad. 2 
Przewodnicz�ca Rady Gminy stwierdziła, �e sesja jest prawomocna, obecnych jest 11 Radych 
- listy obecno�ci stanowi� zał�czniki nr 1 i nr 2. 
 
Proponowany  porz�dek obrad przedstawia si� nast�puj�co:   
 
1.    Otwarcie sesji  
2.    Sprawdzenie listy obecno�ci i stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 
3     Przyj�cie protokołu  z poprzedniej  sesji. 
4.    Interpelacje.  
5.    Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno�ci w okresie mi�dzy sesjami. 
6.    Sprawozdanie z wykonania bud�etu Gminy za okres I półrocza  2009 r. 
7.    Placówki o�wiatowe – stopie� przygotowania do nowego roku szkolnego.  
8.    Wnioski Komisji. 
9.    Podj�cie uchwał 
10.  Odpowiedzi na interpelacje.  
11.  Wolne głosy i wnioski.  
12.  Zamkni�cie obrad.  
 
Radni jednogło�nie przyj�li zaproponowany porz�dek obrad. 
 
 
 
Ad. 3 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zapytała Radnych o uwagi do protokołu z poprzedniej sesji, z 
dnia 13 lipca br. – nie zgłoszono. 
Za przyj�ciem protokołu  opowiedziało si� 9 Radnych wobec 2 Radnych wstrzymuj�cych si� 
od głosu.  
 
 
Ad. 4 
Przewodnicz�ca Rady Gminy  odczytała interpelacj� stanowi�c� zał�cznik nr 3 do protokołu. 
Dodała, �e interpelacja została podpisana przez kilkunastu  mieszka�ców. 
Wchodz�cy w tym momencie do sali obrad Radny Tadeusz Wro�ski dodał, �e podpisów tych 
jest znacznie wi�cej, ponad 200. 
Do sali weszła równie� nieobecna do tej pory Radna Aleksandra Merta-Woryna. 
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Ad. 5 
Wójt Gminy zło�ył sprawozdanie z działalno�ci w okresie mi�dzy sesjami jak w zał�czniku  
nr 4. 
Skarbnik Gminy omówiła wydane zarz�dzenie o zmianach w  bud�ecie i układzie 
wykonawczym bud�etu  Gminy na rok bie��cy.  
 
W mi�dzyczasie do sali obrad wszedł Radny Roman Tlołka. 
 
Radny Roman Tatarczyk zapytał o wykonanie drogi, odnogi ul. 1 Maja w Mszanie, o którym 
mówi zarz�dzenie w sprawie wyra�enia zgody na jej przej�cie. 
Odpowiadaj�c na pytanie Wójt podał, �e droga zostanie utwardzona na długo�ci – do 
ostatniego budynku, natomiast w przyszło�ci zostanie poł�czona z ul. Wodzisławsk�. 
 
 
Ad. 6 
Przewodnicz�ca Rady Gminy poinformowała, �e Komisja Bud�etu i Rozwoju Gospodarczego 
na posiedzeniu w dniu 8 wrze�nia omówiła sprawozdanie z wykonania bud�etu Gminy w 
okresie I półrocza br. 
Przewodnicz�cy Komisji, Radny Tadeusz Wro�ski podał, �e Komisja sprawozdanie 
pozytywnie zaopiniowała, nie zgłaszaj�c wniosków. 
Na pro�b� Przewodnicz�cej Rady Gminy, Skarbnik Gminy omówiła powy�sze sprawozdanie 
– zał�cznik nr 5. 
Pani Skarbnik poinformowała, �e sprawozdanie zostało przedstawione w ustawowym 
terminie Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Radzie Gminy. 
Bud�et Gminy po stronie dochodów został zrealizowany w wysoko�ci 53,8 %,  przy planie 
dochodów w wysoko�ci 16.046.671, 54  zł wykonano 8.634.085,60  zł. 
Wykonanie dochodów bud�etowych w takiej wysoko�ci �wiadczy o prawidłowej jego 
realizacji. Niedobór w stosunku do idealnego wska�nika zauwa�a si� w pozycjach: 
- podatek od działalno�ci gospodarczej osób fizycznych opłacany w formie karty podatkowej 
  realizowany przez Urz�d Skarbowy w Wodzisławiu �l., tj. 40 %  realizacji / przyczyn� jest:  
  likwidacja działalno�ci gospodarczej, zmiana formy opodatkowania, ulgi uczniowskie,  
  odpisy przerw/, 
- wpływy udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych, tj. 40 % / w planie bud�etu  
  przyj�to wielko�ci szacunkowe, jak równie� maj� miejsce zwroty podatku z rozliczenia za  
  2008 r./. 
Na dzie� 30 czerwca br. w podatku od nieruchomo�ci osób prawnych zalegało 6 podatników 
na kwot� 49.193,44 zł, podatku od �rodków transportowych - 1 podatnik na kwot� 15.968 zł. 
W opłacie podatku od nieruchomo�ci, rolnego i le�nego osób fizycznych zalegało 108 
podatników na kwot� 70.383,70 zł, podatku od �rodków transportowych osób fizycznych – 
9 podatników na kwot� 49.337,50 zł. Do zaległo�ci prowadzone s� czynno�ci egzekucyjne. 
Skutki obni�enia przez Rad� Gminy górnych stawek podatkowych stanowi� kwot� 
269.835,71 zł, skutki udzielonych ulg i zwolnie� to kwota 40.097,50 zł, umorzenie zaległo�ci 
450 zł, rozło�enie na raty to kwota 104 zł. 
Radni nie zgłosili pyta� do strony dochodów. 
 
Po stronie wydatków przy planie 19.873.921,54 zł wydatkowano kwot� 8.746.097,37 zł, co 
stanowi 44,00 % realizacji, z czego wydatki bie��ce zostały zrealizowane w wysoko�ci  
46,00 %, maj�tkowe w wysoko�ci 8,9%. 
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Nie zrealizowano wydatków w rozdziale: 
-01009 – Spółki wodne, gdzie zało�ono kwot� 25.000 zł – realizacja nast�pi w II półroczu, 
-60014 – Drogi publiczne powiatowe, kwota 235.000,00 zł – dotacja celowa dla Powiatu  
 Wodzisławskiego zostanie przekazana w II półroczu. 
Nisk� realizacj� daje si� zauwa�y� w działach: 
- 010 – Rolnictwo i łowiectwo – 18,1 %, na co ma wpływ fakt, �e zadanie p.n. „Kanalizacja  
  sanitarna Osiedla Ks. Pisuli”  b�dzie realizowane kompleksowo, tzn. prace projektowe  
  dotycz�ce kanalizacji zostan� zlecone ł�cznie z projektem wykonania dróg z odwodnieniem.  
  Obecnie ze wzgl�du na brak zgód cz��ci mieszka�ców na przekazanie gruntu gminie pod  
  drog� nie ma mo�liwo�ci zlecenia dokumentacji. 
 - 600 – Transport i ł�czno�� – realizacja 19,6 % - w miesi�cu lipcu miała miejsce płatno��  
   faktur za remonty cz�stkowe dróg gminnych. Ponadto wyst�piono do Jastrz�bskiej Spółki  
   W�glowej z wnioskiem o przekazanie na rzecz Gminy gruntów pod budow� drogi na  
   terenie byłych  Szybów Zachodnich. Po uzyskaniu prawa dysponowania nieruchomo�ci� 
   na cele budowlane zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie dokumentacji budowy tej  
   drogi. 
- 700 – Gospodarka mieszkaniowa – realizacja 14,2 % - po otrzymaniu decyzji Starosty  
   Wodzisławskiego nast�pi wypłata odszkodowa� za grunty zaj�te pod drogi. Przej�te zostan�  
    przez  Gmin� równie�  grunty zaj�te pod drogi – ul. Wesoł� i na Osiedlu Ks. Pisuli. 
- 710 – Działalno�� usługowa – realizacja 24,7 % - zgodnie z zawart� umow� opracowanie  
   projektu zmiany planu zagospodarowania przestrzennego Gminy i studium uwarunkowa�  
   ł�cznie z płatno�ciami nast�pi w II półroczu. 
- 754 – Bezpiecze�stwo publiczne i ochrona p/po�arowa – realizacja 28,3 % - w II półroczu  
   przewidziano zakup umundurowania dla Jednostek OSP oraz wykonanie elewacji  
   zewn�trznej budynku remizy w Gogołowej. 
Pani Skarbnik  zapoznała równie� z planowanymi i wykonanymi przychodami i kosztami 
Gminnego Funduszu Ochrony �rodowiska i Gospodarki Wodnej. 
Przekazała równie� informacj� o przebiegu wykonania planu finansowego samorz�dowych 
instytucji kultury w okresie I półrocza. 
 
Radny Tadeusz Wro�ski podał, �e członkowie Komisji Bud�etowej zwrócili si� o porównanie 
kosztów ogrzewania  1 m2 naszych placówek ogrzewanych gazem, ze szkołami na terenie 
s�siednich gmin. 
Sekretarz Gminy poinformowała, �e działania w tym temacie zostały podj�te, Wójt Gminy 
dodał, �e w Gminie Godów, w której placówki szkolne były do tej pory ogrzewane w�glem, 
instaluje si� ogrzewanie gazowe. 
Radny Alojzy Wita zwrócił si�, o co ju� wnioskował na posiedzeniu Komisji Bud�etowej o  
dofinansowanie O�rodka w Wodzisławiu, który prowadzi zaj�cia dla osób niepełnospraw-
nych, gdzie z terenu naszej Gminy ucz�szczaj� trzy osoby. 
Radnemu została zwrócona uwaga, �e realizowany jest temat wykonania bud�etu za okres 
I półrocza br. Skarbnik Gminy dodała, �e chc�c otrzyma� dotacj� w roku 2010 O�rodek 
powinien podj�� działania w tym kierunku, na chwil� obecn� nie wyst�pił o  przyznanie 
�rodków finansowych. 
 
Radni nie zgłosili innych pyta� i uwag do przedstawionej przez Skarbnika Gminy informacji. 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy ogłosiła przerw� w obradach. 
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Ad. 7 
Po wznowieniu obrad Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała informacje przekazane przez 
Dyrektorów Placówek O�wiatowych z terenu Gminy na temat gotowo�ci szkół do nowego 
roku szkolnego. 
Informacje Placówek z  Mszany, Gogołowej i Połomi stanowi� odpowiednio zał�czniki  
nr 6-8. 
 
  
Ad. 8 
Przewodnicz�ca Rady Gminy poprosiła o zapoznanie z wnioskami z posiedze� Komisji Rady 
Gminy. 
Radny Tadeusz Wro�ski poinformował, �e Komisja Bud�etowa, omawiaj�c wykonanie 
bud�etu ,  zaakceptowała uzupełnienie �rodków finansowych na wykonanie zada�: rozbiórk� 
widowni przy Zespole Szkół w Mszanie oraz remont dachu i zakup rynien na Szatni� 
sportow� w Połomi. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała omówione przez Skarbnika Gminy projekty uchwał 
dotycz�ce spraw finansowych. 
 
Radna Aniela G�sior zapoznała obecnych z ustalon� przez  Komisj� Planowania, 
Infrastruktury i Inwestycji kolejno�ci� realizacji inwestycji. 
Zadaniem priorytetowym jest budowa Przedszkola w Mszanie, 
 2/ wykonanie koncepcji ul. Szkolnej w Połomi, 
 3/ rozbudowa Przedszkola w Połomi,  
 4/ termomodernizacja Basenu w Połomi – zało�enie solarów,  
 5/ realizacja kanalizacji sanitarnej ul. Granice w Połomi. 
 
Radny Marek Li�nikowski podał, �e Komisja Rewizyjna przeanalizowała koszty 
prowadzonych przez Urz�d Gminy rozmów telefonicznych. Porównuj�c koszty rozmów w 
I półroczu roku 2008 i 2009 daje si� zauwa�y�  ich obni�enie, co było mi�dzy innymi 
skutkiem zmiany wysoko�ci abonamentu telefonów komórkowych. 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej, w zwi�zku z pytaniem Radnego Alojzego Wity - czy 
Komisja analizowała na posiedzeniu tylko rozmowy telefoniczne – odpowiedział „ tak”.  
Przewodnicz�ca Rady Gminy przypomniała, �e Komisja Rewizyjna dokonała analizy 
kosztów rozmów telefonicznych na wniosek Rady Gminy, a było to wynikiem artykułów  w 
prasie na ten temat. Otworzyła dyskusj� na temat wniosków Komisji. 
 
Radny Tadeusz Wro�ski zapytał, jaki jest pomysł na rozbudow� Przedszkola w Połomi. 
Zdaniem Radnego Alojzego Wity nie ma potrzeby w Połomi rozbudowy przedszkola  do 
czterooddziałowego, wystarcz� trzy oddziały. Zapytał, kto analizował i  na jakiej podstawie 
planuje si� utworzenie czterech oddziałów. 
Z-ca Wójta odpowiedział, �e potrzeby w tym zakresie zostały okre�lone na podstawie danych 
ewidencji ludno�ci. Analiz� przeprowadzała  Pani Dyrektor Janina Krzy�ok, Wójt, Sekretarz. 
Mamy w Połomi dwa oddziały, z analizy dzieci urodzonych w poszczególnych rocznikach 
wynika, �e nale�y utworzy� jeszcze dwa. Chocia� nie wiemy, czy wszystkie dzieci b�d� 
chodziły do przedszkola. Planujemy rozbudow� przedszkola poprzez zagospodarowanie 
pomieszcze� – pi�tra segmentu, który został ju� zaadaptowany na potrzeby przedszkola. 
Cz��� rodziców b�dzie posyła� dzieci tylko na 5 godzin  /wynika to równie� ze wzgl�dów 
finansowych, gdy� jest nieodpłatne/, natomiast cz��� na dłu�szy okres czasu. Z tego wzgl�du, 
nie b�dzie potrzeby przygotowywania całego w�zła kuchennego dla wszystkich dzieci, a wi�c  
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dla  oddziałów na pi�trze. Najwi�ksze problemy b�d� w latach 2010 -2011, kiedy to jeszcze  
nie wszystkie sze�ciolatki b�d� w szkole, natomiast wszystkie pi�ciolatki musz� by� przyj�te 
do przedszkola. W kolejnych latach, by� mo�e trzy oddziały b�d� wystarczaj�ce. Musimy to 
tak zorganizowa�, aby koszty adaptacji relatywnie były jak najni�sze, natomiast miejsca 
zostały przygotowane dla wszystkich dzieci. 
Radny dopytywał o potrzebne �rodki na rozbudow�, gdy� jego zdaniem kwota ju� powinna 
by� znana, wskazywał równie� na uci��liwo�ci w trakcie rozbudowy. 
Zast�pca Wójta odpowiedział, �e nie operuje si� kwot�, bowiem z do�wiadcze� wiemy, �e 
mo�na si� przeliczy� z kosztami. Natomiast przy pracach adaptacyjnych zawsze jest si� 
nara�onym na uci��liwo�ci. Analiza kosztów zostanie przeprowadzona na podstawie zało�e� 
projektowych. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy przypomniała, �e adaptacja obecnych pomieszcze� Przedszkola 
odbywała si� równie� w trakcie roku szkolnego. 
Wójt dodał, �e przy dobrej organizacji, prace budowlane mo�e da si� wykona� w czasie 
wakacji.   
Zdaniem Radnego Tadeusza Wro�skiego wnioskowane b�dzie utworzenie Przedszkola trzy 
oddziałowego, Z-ca Wójta powtórzył, �e docelowo nale�y utworzy� cztery oddziały. Nie 
wiadomo, czy potrzebne dwa oddziały uda si� zorganizowa� na pi�trze, czy trzeba b�dzie 
wykorzysta� równie� pomieszczenia obecnej zerówki. Ale to w projekcie zostanie okre�lone 
wszystko, co jest niezb�dne. 
Radny Alojzy Wita zapytał, czy przeprowadzono rozeznanie przystosowania przedszkola w 
Gogołowej. 
Z-ca Wójta odpowiedział: mamy Przedszkole w Połomi, w Gogołowej trzeba by szuka� 
kolejnego miejsca.  
Sekretarz Gminy dodała, �e z analiz wynika, �e w Gogołowej jest tylko jedena�cioro dzieci, 
a wi�c trzeba by dowozi� dzieci z Połomi. Zostanie opracowany projekt adaptacji, z którym 
Pa�stwo zostaniecie zapoznani. 
Radny odpowiedział: ja my�l�, �e byłoby taniej otworzy� Przedszkole w Gogołowej, wi�c czy 
w szkole nie ma takiej mo�liwo�ci? Mam tu na uwadze bud�et. 
Wójt odpowiedział, �e tworz�c przedszkole i w Połomi i w Gogołowej, gdzie te� trzeba 
b�dzie stworzy� w�zeł kuchenny, sanitariaty potrzebne b�d� wi�ksze �rodki. Ka�da budowa 
jest obwarowana przepisami budowlanymi , bran�owymi i innymi. Projektanci wykonaj� 
projekt zgodnie z wymogami. 
Radny A. Wita zapytał, czy w Połomi dzieci b�d� miały szans� takich „luksusów” jak w 
Mszanie. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odpowiedziała: wi�ksze, bo w szkole jest sala gimnastyczna, z 
której b�d� mogły korzysta�. 
Radny wskazał, �e parking przy szkole  b�dzie za ciasny. 
Z-ca Wójta odpowiedział, �e jest wybudowany wielki parking niedaleko,  obok cmentarza, na 
którym rodzice mog� parkowa� samochody odwo��c dzieci do przedszkola. 
  
Przewodnicz�ca Rady Gminy ogłosiła przerw� w obradach 
 
 
Ad. 9 
Przewodnicz�ca Rady Gminy, przyst�puj�c do realizacji punktu: Podj�cie uchwał, zwróciła 
si� do Komisji Bud�etowej z pytaniem o wnioski do regulaminu dofinansowania z Gminnego 
Funduszu Ochrony �rodowiska i Gospodarki Wodnej zbiórki odpadów wielkogabarytowych. 
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Przewodnicz�cy Komisji, Tadeusz Wro�ski poinformował, �e Komisja wst�pnie 
zaakceptowała regulamin, nie wnosz�c do niego uwag. 
Zast�pca Wójta wyja�nił sposób przeprowadzania zbiórki odpadów wielkogabarytowych. 
Zaznaczył, �e w przyszłym roku nale�ałoby rozwi�za� spraw� zbiórki opon traktorowych, o 
�rednicy powy�ej 1,20 m, które w bie��cym roku nie b�d� odbierane. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zwróciła si� do Radnych / nie b�d�cych członkami Komisji,  
czy maj� pytania do regulaminu – nie zgłoszono. 
Dodała, �e na Zebraniu Wiejskim w Mszanie, odbywaj�cym si� w dniu 10 wrze�nia br. 
Mieszka�cy pytali o zbiórk� odpadów wielkogabarytowych. 
Odczytała projekt uchwały, na wniosek Radnych  odst�piła od czytania tre�ci regulaminu. 
Uchwała Nr XXXI/49/2009 została podj�ta  przez 12 Radnych, 
                                                       głosów przeciw   0, 
                                                       wstrzymało si�    0. 
      / z sali posiedze� w czasie głosowania wyszli Radni Tadeusz Wro�ski i Alojzy Wita/ 
 
 
 
Projekt kolejnej uchwały, w sprawie: uchwalenia aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami 
dla Gminy Mszana został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 3 sierpnia br. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, odst�puj�c od czytania zał�cznika. 
Za przyj�ciem Uchwały nr XXXI/50/2009 opowiedziało si� 14-tu Radnych 
                                                                          wstrzymało si�  0, 
                                                                          głosów przeciw 0. 
 
 
Do sali posiedze� weszła nieobecna do tej chwili Radna Jolanta Cie�lik 
 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Skarbnik, prosz�c o omówienie projektów 
uchwał dotycz�cych spraw finansowych.    
Skarbnik Gminy poinformowała, �e z bud�etu Gminy zostanie wydatkowana kwota w 
wysoko�ci 500 zł z przeznaczeniem na finansowanie organizacji do�ynek gminno-
powiatowych, które w bie��cym roku miały miejsce w Gminie Lubomii. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała projekt uchwały i przyst�piła do jego przegłosowania  
Za przyj�ciem Uchwały nr XXXI/51/2009 opowiedziało si� 15-tu Radnych 
                                                                         wstrzymało si�  0, 
                                                                         głosów przeciw 0. 
 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w bud�ecie Gminy na rok 2009 został przedstawiony 
na posiedzeniu Komisji Bud�etowej, która wnioskowała o jego przyj�cie. 
Skarbnik Gminy odczytała projekt, odpowiedziała równie� na pytanie Radnego Tadeusza 
Wro�skiego, �e wycena działek pod budow� Przedszkola w Mszanie została wykonana. 
Przyj�to cen� 1 m2 działki w wysoko�ci około 50 zł. 
Za przyj�ciem Uchwały nr XXXI/52/2009 opowiedziało si� 15-tu Radnych 
                                                                         wstrzymało si�  0, 
                                                                         głosów przeciw 0. 
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Kolejny projekt uchwały dotyczył zmian w planie przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony �rodowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 r. 
Pani Skarbnik wyja�niła, w zwi�zku z podj�t� przez Rad�  uchwał� przyjmuj�c� regulamin 
dofinansowania zbiórki odpadów wielkogabarytowych, i� na to zadanie nale�y zabezpieczy�  
�rodki finansowe. St�d propozycja zmian GFO�iGW zgodnie z zał�cznikiem do projektu. 
Odczytała projekt uchwały. 
Za przyj�ciem Uchwały nr XXXI/53/2009 opowiedziało si� 15-tu Radnych 
                                                                         wstrzymało si�  0, 
                                                                         głosów przeciw 0. 
 
     
Przyst�piono do omówienia projektu uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XXIV/69/08 
Rady Gminy Mszana z dnia 22 grudnia  2008 r.  w  sprawie uchwalenia bud�etu  Gminy 
Mszana na 2009 r. 
Skarbnik Gminy wyja�niła, �e zwi�kszona została pozycja nr 8 Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego o koszty zakupu działki pod budow� Przedszkola w Mszanie. 
Dodatkowo nale�y wprowadzi� w pozycji 13 zadanie: Przebudowa ul. Wesołej w Mszanie, na 
które w roku bud�etowym 2010 nale�y zarezerwowa� �rodki w wysoko�ci 1.074.319 zł 
/ Referat zapotrzebował �rodki ju� po wysłaniu projektu uchwały – Radni wyrazili zgod� na 
wprowadzenie zadania/. 
Odczytała projekt uchwały. 
Za przyj�ciem Uchwały Nr XXXI/54/2009 opowiedziało si� 15 Radnych, 
                                                                       głosów przeciw   0, 
                                                                       wstrzymało si�     0. 
 
 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała projekt uchwały o przyst�pieniu do opracowania 
zmiany fragmentu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów Gminy 
Mszana. Przedmiotem zmiany planu jest wprowadzenie terenów usług o�wiaty, w miejscu 
planowanej budowy Przedszkola w Mszanie. 
Odczytała projekt uchwały. 
Za przyj�ciem Uchwały Nr XXXI/55/2009 opowiedziało si� 15 Radnych, 
                                                                       głosów przeciw   0, 
                                                                       wstrzymało si�     0. 
 
 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zwróciła si� do Radnych z pytaniem, czy wyra�aj� zgod� na 
wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr XXVI/19/2009 Rady 
Gminy Mszana z dnia 23 marca 2009 roku – Radni wyrazili zgod�, Przewodnicz�ca Rady 
Gminy poprosiła Pana Damiana Parm� o omówienie projektu. 
Pan D. Parma poinformował, �e  biuro planowania wyst�piło z pismem, w którym proponuje 
zmian� granic opracowania terenu okre�lonego w zał�czniku graficznym nr 25 do uchwały 
podj�tej przez Rad� w dniu 23 marca br. Teren ten w cało�ci ma zosta� przeznaczony pod 
zabudow� mieszkaniow�, jednorodzinn�. Mo�e tam powsta� 13 działek budowlanych,  
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konieczne jest natomiast zapewnienie obsługi komunikacyjnej. Biuro planowania 
zaproponowało dwa rozwi�zania: 
1/ rozszerzenie terenu opracowania a� do ul. Wodzisławskiej, co wi��e si� z obj�ciem  
    wi�kszej ilo�ci działek, o zmian� których mieszka�cy nie wyst�pili, 
2/ wył�czenie tego obszaru i uwzgl�dnienie ł�cznie z opracowaniem cało�ci. Terminy  
    opracowania planu zostan� zachowane zgodnie z zawart� umow�, do ko�ca br. 
Odpowiadaj�c na pytanie Radnego Grzegorza Mitko Pan D. Parma podał, �e poszerzaj�c 
teren zmiany planu opó�ni si� cało�� opracowania. Do tego terenu proponuje przygotowa� 
osobn� zmian�. 
Radny Roman Tatarczyk potwierdził, �e zbyt w�skie s� drogi w rejonie posesji Mitko i 
�piewok. Teren, o którym jest mowa został zakupiony przez biuro nieruchomo�ci z zamiarem 
odsprzeda�y działek budowlanych. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zapytała, czy wył�czaj�c ten fragment terenu nie zostanie 
zablokowana mo�liwo�� budowy mieszka�com w przyszłym roku? -Pan Parma odpowiedział: 
nie. 
Zwróciła si� z pytaniem do Radnych, czy wyra�aj� wol� wył�czenia terenu okre�lonego w 
zał�czniku graficznym nr 25 do Uchwały Nr XXVI/19/2009, z pó�niejszym jego 
uwzgl�dnieniem? 
Za takim rozwi�zaniem opowiedziało si� 13 Radnych, wobec 2 Radnych wstrzymuj�cych si� 
od głosu. 
Pan Damian Parma dodał, �e w miejsce wył�czonego zał�cznika nr 25  wejdzie zał�cznik nr 
31, w zwi�zku z czym zmiana b�dzie dotyczy� fragmentów okre�lonych na 30 zał�cznikach 
graficznych. 
Projekt uchwały przewiduje równie� wprowadzenie terenu usług, na których mog� by� 
budowane obiekty handlowe o powierzchni sprzeda�y powy�ej 2000 m2. Teren taki został 
okre�lony w zał�czniku nr 4 wskazanej uchwały, tj. obok wjazdu na autostrad�, w rejonie ul. 
Wodzisławskiej i ul. Wolno�ci. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 
Za przyj�ciem Uchwały Nr XXXI/56/2009 opowiedziało si� 14 Radnych, 
                                                                       głosów przeciw   0, 
                                                                       wstrzymało si�     1. 
 
 
 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy podała, �e odebrała telefon, w którym rozmówca poinformo- 
wał, �e na sesji chc� by� obecni stra�acy, sportowcy i inni mieszka�cy zainteresowani 
zagospodarowaniem budynku starej szkoły w Połomi. Poinformowałam go, �e tematem Rada 
zajmie si� około godz. 14.30. Poniewa� pkt. 6 – Sprawozdanie z wykonania bud�etu za okres 
I półrocza został bardzo sprawnie zrealizowany, jest godz. 14.00 - mam teraz dylemat, czy ju� 
rozpocz�� pkt 10 – Odpowiedzi na interpelacje. Dlatego, je�li Pa�stwo wyrazicie tak� wol�, 
to rozpoczniemy realizacj� kolejnego punktu, 11, aby nie było zarzutów, i� godzina została 
podana celowo, aby spraw� omówi� bez obecno�ci mieszka�ców. 
W zwi�zku z tym, �e w tym momencie do sali weszli mieszka�cy, Przewodnicz�ca Rady  
Gminy podała, �e obrady b�d� toczy� si� zgodnie z przyj�tym porz�dkiem obrad. 
Oddała głos Wójtowi i poprosiła o odpowied� na zgłoszon� interpelacj� pisemn�. 
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Ad. 10  
Wójt poinformował obecnych, �e udzieli odpowiedzi na zło�on� interpelacj� na nast�pnej 
sesji Rady Gminy. Dodał: to s� pytania do projektanta, s� to pytania stricte budowlane, wi�c 
w tej kwestii niech si� wypowie projektant. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy przypomniała stanowisko Rady Gminy z poprzedniej sesji, 
kiedy to w pkt. 9 porz�dku obrad został zło�ony wniosek dotycz�cy zagospodarowania starej 
szkoły w Połomi.  Radni wi�kszo�ci� głosów opowiedzieli si� za jej remontem w kierunku 
przeznaczenia budynku na tymczasowe pomieszczenia szatni sportowej i stra�y po�arnej. 
Udzieliła głosu Panu Henrykowi Rduchowi, Gminnemu Komendantowi OSP. 
Pan Komendant zapytał czy boksy gara�owe zostan� wybudowane w pobli�u szkoły.  
W takim przypadku równie� kompleks sanitarny powinien znajdowa� si� w tym budynku. 
W przeciwnym razie stra�acy, bior�cy udział w akcji ga�niczej b�d� przechodzi� przez ulic�, 
aby tam skorzysta� z łazienek i przebra� si� do cywilnych ubra�. 
Wójt odpowiedział, �e w opracowanym projekcie nie ma remizy stra�ackiej. Je�li zostan� 
wybudowane boksy gara�owe, to ł�cznie z w�złem sanitarnym. Stra�acy nie b�d� mieli 
potrzeby przechodzenia przez ulic�. Tam te� b�dzie si� znajdowa� toaleta ogólnodost�pna. 
Natomiast �wietlica dla stra�aków b�dzie si� znajdowa� w budynku byłej szkoły. 
Radny Alojzy Wita zapytał, czy warto co� robi� ze szkoł�, wydawa� pieni�dze? 
Wójt odpowiedział : taka była uchwała Zebrania Wiejskiego oraz uchwała Rady Gminy, w 
której jest zapis: wykonanie uchwały powierza si�  Wójtowi Gminy. Dlatego ja to realizuj�. 
Komendant Gminny stwierdził, �e stra�acy mog� jeszcze przeczeka� par� lat na 
wybudowanie nowego obiektu. 
Radny Tadeusz Wro�ski zgodził si�, �e projekt powinien by� realizowany. Mo�na jeszcze 
dzisiaj co� zmieni�, natomiast nie wiadomo, czy ta zmiana b�dzie mo�liwa na nast�pnej sesji. 
Mieszka�cy nie akceptuj� zagospodarowania piwnicy na obiekt szatni sportowej, wyra�aj� 
zgod� tylko na �wietlic�. 
Radna Aleksandra Merta-Woryna: Gmina ma zadania, które musi zrealizowa� oraz takie, 
które robi dodatkowo. Do tych drugich nale�y obiekt szatni sportowej. Stra�nica musi by� 
budowana, wi�c b�dzie obok budynku. Uwa�am, �e szatnia mo�e znale�� si� na pi�trze. 
Zebrano 300 podpisów pod pismem w sprawie szatni sportowej, natomiast gdyby�my zapytali 
o remont starej szkoły, to mieszka�cy te� byliby za. 
Radny Alojzy Wita zwrócił si� do Radnej, mówi�c: dlaczego Pani mówi, �e stra�nica jest 
potrzebna, a szatnia sportowa nie? Pani nie ma poj�cia o sporcie….. 
Radny chciał kontynuowa� wypowied�, Przewodnicz�ca Rady Gminy poprosiła, aby nie 
prowadzi� polemiki. 
Radny Janusz Krzy�ok zwrócił uwag�, �e wyst�pienie Radnego Wity nie nadaje si� na sesj�  
i poprosił Radnego o zadanie pytania. 
Radny Zygmunt Wolny zapytał, co w takim razie nale�y zrobi� w starej szkole? 
Radny Alojzy Wita odpowiedział: my�my dali koncepcj� zagospodarowania szkoły. 
Radny Tadeusz Wro�ski dodał, �e koncepcja przedstawiała dokładne zagospodarowanie 
budynku szkoły. Rozbie�no�ci� jest tylko zagospodarowanie piwnic, gdzie sportowcy nie 
wyra�aj� zgody na szatni� sportow�. 
Wójt podał, �e chc�c ulokowa� szatni� sportow� na pi�trze, to o�rodek zdrowia równie� 
musiałby pozosta� na pi�trze, a o jego przeniesienie wnioskuj� mieszka�cy. Na parterze 
nale�y przygotowa� pomieszczenie dla banku, który mógłby by� poł�czony z bankomatem. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zaznaczyła, �e przeniesienie szatni do pomieszcze� szkoły ma 
na celu stworzenie lepszych warunków dla sportowców. 
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Radny Grzegorz Mitko podał, �e je�li przyst�pi si� do remontu budynku starej szkoły, to 
trzeba b�dzie wyremontowa� równie� piwnice. Nale�y je osuszy�, wybetonowa�, je�li nie 
b�d� si� nadawa� na szatni� sportow�, to tam pozostanie piwnica. 
Radny Tadeusz Wro�ski powtórzył, �e sportowcy nie chc� tam szatni. 
Zdaniem Radnego Alojzego Wity to msza�scy Radni nie chc�, aby w Połomi powstała nowa 
szatnia. Jest ich o�mioro i Połomia nie ma szans. A taka szatnia musi powsta�, nawet z 
wyprzedzeniem 30 lat do przodu. Radny kontynuował wypowied� w sposób obra�liwy . 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zwróciła Radnemu uwag�. Podała, �e projekt na budow� nowej 
szatni został przygotowany. Natomiast od razu było powiedziane, �e je�li Gmina nie pozyska 
�rodków zewn�trznych na to zadanie, inwestycja nie b�dzie realizowana. Tak te� stało si� z 
sal� gimnastyczn� w Gogołowej. 
Sekretarz Gminy dodała, �e jeste�my przygotowani do budowy szatni, mamy projekt, 
pozwolenie, tylko nie mamy takiej drobnej kwoty na budow�. 
Radny Alojzy Wita: mamy �rodki z wyrobisk, mo�na wzi��� kredyt. Co jeszcze mam zrobi�, 
aby rozpocz�� budow�. Radni z Mszany zawsze przegłosuj�. Kto to widział, �eby na budow� 
drogi wymusi� tak wysokie �rodki. Droga w Mszanie jest prowadzona przez w�wozy, 
chaszcze. To jest wyrzucanie pieni�dzy. Jaki zysk b�dzie z tego, nikt z tego nic nie b�dzie 
mie�. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy upomniała Radnego, aby nie podnosił głosu. 
Radny Roman Tatarczyk w wypowiedzi zaznaczył, �e nie nale�y porównywa� tego, co 
zrobiono w Mszanie, a co w Połomi. Do drogi, o której mówi Radny Wita przylegaj� działki 
gminne, które mo�na zagospodarowa� tak samo, jak w Połomi przy ul. Przyległej.  Z tej drogi 
b�d� korzysta� wszyscy. Dlaczego Radny przedkłada, �e b�dzie niepotrzebna. Szanujmy si� 
wszyscy. Dlaczego mam ulec presji kogo�, kto nie zgodził si� z tym, jak zagłosowałem.  
Dlaczego Radnym z Połomi nie udało si� przekona� Radnej Woryna. Wi�kszo�� z nas uznała, 
�e nale�y opowiedzie� si� za remontem szkoły. Sprawy s� rozwa�ane z my�l� o całej Gminie. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy dodała, �e jeste�my jednym ciałem kolegialnym, decyzje s� 
podejmowane przez cał� Rad�. 
Poniewa� Radny Wita kolejny raz wyra�ał swoje zdanie, Przewodnicz�ca Rady Gminy 
zwróciła uwag�, �e nie słucha tego co si� do niego mówi. 
Radna Aleksandra Merta-Woryna podała, �e ma swoich wyborców, których wol� jest remont 
starej szkoły i dlatego tak zagłosowała. Natomiast Radni Wita i Wro�ski te� maj� swoich 
wyborców. 
Radny Tadeusz Wro�ski podał, �e nie zgadzaj� si� z tym, aby szatnia była w piwnicach. 
Mieszka�cy chc�, aby postał nowy obiekt szatni sportowej i remizy stra�ackiej. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy podała, �e sprawa była ju� omawiana kilka razy, na 
posiedzeniach Komisji, ostatniej sesji Rady Gminy.  
Radny Tadeusz Wro�ski dodał, �e całe �rodowisko sportowe jest zdania, �e przeniesienie 
szatni sportowej do starej szkoły nie poprawi warunków. 
Radny Alojzy Wita dodał, �e ludzie patrz� na to, czy stara szkoła b�dzie dobra na budynek 
Urz�du. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zaznaczyła, �e na dzie� dzisiejszy nie mamy jeszcze projektu 
zagospodarowania budynku szkoły. 
Zamkn�ła dyskusj�  w pk-cie: odpowiedzi na interpelacje. 
Radny Tadeusz Wro�ski poinformował, �e przyjechała telewizja do Połomi, b�dzie 
realizowany program o budynku starej szkoły. Dlatego Prezes Klubu Sportowego spó�ni si� 
na sesj�. 
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Przewodnicz�ca Rady Gminy zwróciła uwag�, �e ze swojej strony czasu dotrzymała.  
 
 
Ad. 11  
Przewodnicz�ca Rady Gminy odczytała pisma: 
1/ Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Nr 2 w Jastrz�biu Zdroju z dnia 
    6 sierpnia br. z pro�b� o przyznanie dotacji na budow� nowego parkingu dla samochodów 
    osobowych – zał�cznik nr 9. 
    Radni negatywnie ustosunkowali si� do przedstawionej pro�by. Radny Zygmunt Wolny  
    podał, �e parkowanie samochodów na parkingu obok szpitala  jest odpłatne. 
 
2/ Pa�stwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Wodzisławiu �l. pismem z dnia 27 sierpnia  
     br. zło�ył wniosek o przyznanie dotacji z Gminnego Funduszu Ochrony �rodowiska 
     na wymian� stolarki okiennej w budynku Stacji w wysoko�ci 40.000 złotych – zał�cznik  
     nr 10. 
     Radny Grzegorz Mitko zauwa�ył, �e zadanie  o którym mowa, jest  zadaniem Powiatu. 
     Radni 14 głosami wobec 1 głosu wstrzymuj�cego si� postanowili nie przekazywa� dotacji. 
 
 
Przewodnicz�ca Rady Gminy podała, �e wpłyn�ł do niej wniosek ,podpisany przez o�miu 
radnych / zał�cznik nr 11 / o tre�ci: 
Z uwagi na zachowanie Radnego Alojzego Wity na sesjach: odbieranie telefonów, swobodne 
wychodzenie z sali posiedze�, ignorancja pozostałych radnych podpisani wnioskuj� o 
udzielenie Radnemu upomnienia ustnego. 
Radny nie zgodził si� z zarzutami, w odpowiedzi poinformował, �e wył�czy telefon, je�li inni 
te� wył�cz�. Jaka jest ró�nica pomi�dzy mn� a Wójtem, który te� odbiera telefony? 
Przewodnicz�ca Rady Gminy dodała, �e ka�demu zdarza si� sporadycznie odebra� telefon, 
czy wyj�� z sali, ale Panu zdarza si� to notorycznie. Mieszka�cy, którzy czytaj� w internecie 
protokoły z posiedze�  pytaj�, jak to jest, �e podczas jednej sesji zmienia si� liczba Radnych 
głosuj�cych uchwały. Ile razy Pana prosz�, aby przerwa� wypowied� – Pan nie da si� 
uspokoi�. W przyj�tym przez nas regulaminie Rady Gminy  jest § 15, na podstawie którego  
udzielam Panu upomnienia. 
Radny Alojzy Wita: a to ju� do apteki wyj�� nie wolno? Nie opu�ciłem ani jednej sesji, 
a powiem, kto i ile razy nie przyszedł na sesj�, przychodzi na 5 minut aby podpisa� list� 
obecno�ci. 
Radni zniecierpliwieniem zareagowali na te słowa , Radny Janusz Krzy�ok przeprosił w 
imieniu Alojzego Wity. Dodał, �e nigdy nie miał miejsca przypadek, aby którykolwiek Radny 
przyszedł na posiedzenie na pi�� minut. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zamkn�ła temat. 
Radnego  nie zdyscyplinowały słowa Przewodnicz�cej, stwierdził: je�li jestem osob� 
niewygodn�, to nie b�d� przychodził na sesje, trzeba nie ba� si� powiedzie� prawdy, a ja tak� 
osob� jestem. 
 
 
Radna Aleksandra Merta-Woryna zwróciła si� do Pani Skarbnik z pytaniem, czy istnieje 
mo�liwo��, aby osobom, które opłacaj� podatek od nieruchomo�ci w jednej racie udzieli� z 
tego tytułu obni�ki ? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, �e w chwili obecnej nie udzieli odpowiedzi na to pytanie. 



- 12 – 
 

Radna podała równie�, �e na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych analizowano wniosek 
Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej o przyznanie etatu bibliotekarza.  Zna osob�, która 
ma odpowiednie wykształcenie, jest to osoba niepełnosprawna.  
W zwi�zku z uwag� Radnego Alojzego Wity przyznała, �e jest to rodzina, jednak ta osoba ma 
wymagane kwalifikacje. Trudno, aby mówiła o kim�, kogo nie zna.  Osoba ta posiada rent�, a 
do jej wypłaty jest mo�liwo�� dopłaty przez PEFRON, który  równie� dofinansowuje składki 
ZUS. Proponuje, aby jeszcze raz przeanalizowa� wniosek Biblioteki, a tak�e pomy�le� o 
innych osobach niepełnosprawnych, które posiadaj� stosowne kwalifikacje. 
Radny Alojzy Wita podał, �e temat poruszany przez Radn� był ju� analizowany. Natomiast 
wnioskuje o zarezerwowanie czterech stron w biuletynie „Nasze Wie�ci Gminne”, aby 
napisa� o czym tylko zechce. Gwarantuje to art. 10 Europejskiej Konwencji, a chyba nic nie 
stoi na przeszkodzie, aby to zrobi�. 
Radny Roman Tlołka zapytał, czy osoba, o której mówiła Radna Woryna mo�e by� 
zatrudniona w bibliotece, czy to nie musi by� zakład pracy chronionej, dodał, �e osobi�cie nie 
jest przeciwny zatrudnieniu. W odpowiedzi podano, �e mo�na zatrudni� osob� 
niepełnosprawn� w bibliotece. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zapytała, czy kto� z Radnych chciał jeszcze zabra� głos w 
sprawie? Nie było ch�tnych, wi�c zamkn�ła temat. 
 
 
Do sali posiedze� weszli Panowie: Andrzej Rugor i 
Przewodnicz�ca Rady Gminy poinformowała, �e dyskusja w sprawie szatni sportowej ju� si� 
toczyła, natomiast z uwagi na to, i� Panowie byli zaj�ci proponuje udzieli� im głosu. 
Zwróciła si� do Radnych z pytaniem, czy wyra�aj� na to zgod� – odpowied� była twierdz�ca. 
Pan Andrzej Rugor podał, �e koszt wykonania szatni sportowej w piwnicy starej szkoły 
b�dzie bardzo wysoki. Jest to wi�c zadanie niezasadne, ma to by� pomieszczenie 
tymczasowe, a koszt wykonania to 1/3 lub 2/3 kosztów budowy nowego obiektu, który 
mógłby słu�y� sportowcom przez nast�pne 100 czy 200 lat. 
Radny Tadeusz Wro�ski dodał, �e zakładaj�c, i� wyremontowane piwnic� b�d� spełniały 
normy, czy taka szatnia sportowa poprawi warunki sportowcom? 
Pan Andrzej Rugur kontynuuj�c wypowied� dodał: jakie warunki chcecie stworzy� 
sportowcom, kompletnie nic to nie zmieni. Ten barak, w którym obecnie jest szatnia jest w 
lepszym stanie, ni� piwnice. Kluby Sportowe s� wizytówk� Gminy.  Jakie obiekty sportowe 
s� w Marklowicach i �wierklanach. Je�li teraz nie ma pieni�dzy, to budujmy to za 10 lub 20 
lat. Obejrzyjcie te stare piwnice i spróbujcie tam mieszka�. 
Z sali dało si� słysze� głosy Radnych, i� nikt tam nie b�dzie mieszkał. 
Radny Adam Brudny odpowiedział, �e nie nale�y bra� stanu aktualnego. Zwrócił si� do pana 
Rugowa z pytaniem: na ile Pan posiada znajomo�� na temat nowych technologii w 
budownictwie, bo to s� wiadomo�ci dla fachowców. 
Pan Andrzej Rugor nadal utrzymywał, �e piwnica nie b�dzie spełnia� wymogów, jest 
zawilgocona, zagrzybiała. Dodał, �e to Radni z Mszany nie chc� budowa� nowego obiektu w 
Połomi.  
Przewodnicz�ca Rady, jak i cz��� Radnych odpowiedziała, �e to nie jest prawd�. 
Zaproponowano, aby remont pozostawi� fachowcom, to oni zaprojektuj� budynek. 
Radny Tadeusz Wro�ski dodał, i� posiada informacj�, �e do nast�pnej sesji ju� b�dzie znane 
stanowisko projektantów. Pod pismem zło�onym w tej sprawie do Wójta i Przewodnicz�cej 
Rady podpisało si� 300 mieszka�ców przeciwnych remontowi piwnic na szatni� sportow�. 
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Wójt Gminy poinformował, �e w dniu jutrzejszym zwróci si�  do biura projektowego o 
wykonanie projektu remontu budynku starej szkoły. 
Pan Andrzej Rugor powtórzył, i� to Radni z Mszany nie zgadzaj� si� na now� szatni�. 
Zast�pca Wójta przypomniał, �e projekt szatni został wykonany, uzyskano pozwolenie na 
budow�, brak tylko jednego małego szczegółu – pieni�dzy na budow�. Przecie� to ta Rada 
przyj�ła dokumentacj� budowy. 
Słowa Wójta nie przekonały Pana Rugora, który stwierdził, �e mo�na si� o pieni�dze 
postara�. S� biura doradztwa finansowego, które mog� poda� o jakie fundusze trzeba 
zabiega�. Musz� podpowiedzie�, �e Rybnikowi doradza biuro jak pozyska� z Unii 
Europejskiej pieni�dze. Specjalnie w tej sprawie pojechałem do tego Pana. Na ten rok jest ju� 
za pó�no, ale w przyszłym roku s� mo�liwo�ci. 
Zast�pca Wójta poprosił o adres. 
Pan Rugor odpowiedział, �e nie jest pracownikiem Gminy, ale adres mo�e da�. 
Radny Roman Tatarczyk podał, �e Rada Gminy opowiedziała si� za budow� nowego 
budynku szatni sportowej, pod warunkiem, �e otrzymamy dofinansowanie. Poniewa� wniosek 
nasz został odrzucony, wi�c szatnia nie b�dzie budowana. Przyszli piłkarze musz� najpierw 
chodzi� do przedszkola, a potem dopiero do klubu sportowego. Wi�c najpierw musimy 
budowa� przedszkole, bo takie zadanie stoi przed nami. 
Radna Jolanta Cie�lik poinformowała, �e jako matka młodego sportowca  mo�e powiedzie�, 
ile czasu sportowcy sp�dzaj� w szatni. Przychodz� na treningi, po których szybko si� k�pi�, 
przebieraj� i biegn� do domu, aby si� uczy�. Kochaj�  piłk�, ale nie maja czasu na to, aby 
przesiadywa� w szatni sportowej. Oni tam nie mieszkaj�, a tylko przebieraj� si�, k�pi� i 
wracaj� do domu, gdy� maj� inne obowi�zki. 
Radna Aleksandra Merta-Woryna dodała, �e podj�to decyzj�, aby tymczasowo szatnia 
sportowa była w piwnicach budynku starej szkoły dlatego, aby nie dokłada� ci�gle do 
sypi�cego si� baraku. Mamy przed sob� du�o zada�, zostali�my zobligowani przez 
Ministerstwo do budowy przedszkola, musimy doko�czy� budow� kanalizacji. Czy mamy 
wybudowa� now� szatni�, a budynek starej szkoły zostawi�? Remont musimy rozpocz�� od 
osuszenia i odgrzybienia piwnic. Ta stara szkoła te� jest nasz� wizytówk�. 
Pan Andrzej Rugor podnosz�c głos poinformował, �e nigdy Klub Sportowy „Płomie�” nie 
wyrazi zgody na szatni� w piwnicach. W tym budynku była telewizja, bardzo byli zaskoczeni, 
�e ze starych piwnic chce si� zrobi� szatni�. 
Radna Aleksandra Merta-Woryna zwróciła uwag�, aby si� nie przekrzykiwa� w 
wypowiedziach.. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zaproponowała polemik� pozostawi�, gdy� to niczemu nie 
słu�y. 
Nie przekonało to Pana Andrzeja Rugora, który wzburzony  zarzucał Radnym, �e nie maj� 
pieni�dzy, natomiast kiedy� był tylko jeden GOK, a teraz s� dwa  i jest GOS – poszukajcie w 
bud�ecie pieni�dzy. 
Radny Alojzy Wita zapytał, czy kogo� w Urz�dzie obchodzi projekt nowej szatni sportowej? 
Nale�y poszuka� pieni�dzy na budow� szatni, a je�li nie umiecie to takie osoby trzeba 
zatrudni�. 
Wójt odpowiedział, �e nie b�d� zatrudniane dodatkowe osoby, gdy� mamy pracowników, 
którzy to robi� dobrze, bowiem Gmina w pozyskiwaniu  �rodków unijnych znajduje si� na 
8 miejscu. Wiemy jak sporz�dza� wnioski, wi�c niech mi nikt nie mówi, �e wystarczy si� 
schyli� po pieni�dze. Urz�d Marszałkowski nie ogłosił �adnego projektu, do którego mo�na 
zło�y� wniosek. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy dodała, �e priorytetowymi zadaniami Rady tej kadencji  było 
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wybudowanie szatni sportowej w Połomi i sali gimnastycznej w Gogołowej. Nie stało si� tak, 
bo nie było �rodków pomocowych. 
Radny Alojzy Wita przyznał, �e wtedy był klimat dobry do budowy, a teraz jest inaczej. Sk�d 
si� wzi�ło te 4. 600.000 zł na budow� szatni? Dodatkowo jeszcze koszt wymiany gruntu pod 
budynek. 
Radni przypomnieli, jak na posiedzeniu Komisji sportowcy i stra�acy zgłaszali wytyczne  
o uwzgl�dnienie w projekcie dodatkowych pomieszcze�. 
Na to Radny odpowiedział, �e naprawd� nic nie wymy�la, natomiast  musz� by� w obiekcie 
trzy szatnie, coraz cz��ciej mecze s�dziuj� kobiety. 
Komendant Gminny OSP, Pan Henryk Rduch poruszył temat „koncertu �ycze�”, który został  
zgłoszony do projektu. Jego zdaniem przedstawiony na posiedzeniu Komisji projekt został 
wykonany bez uwzgl�dnienia warunków bran�owych. Nie mógł by� przyj�ty projekt bez 
wentylacji. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy odpowiedziała, �e to byłoby dopracowane na etapie uzgodnie�. 
Z-ca Wójta dopowiedział, �e projekt został opracowany bardzo funkcjonalnie, spełnia 
wszystkie wymogi wynikaj�ce z uzgodnie� z zainteresowanymi, jednak rzeczywisto�� nas 
powstrzymała. 
Radny Tadeusz Wro�ski stwierdził, �e społeczno�� stra�aków i sportowców oczekuje 
podsumowania działa�. Celem zło�onych interpelacji jest zagospodarowanie budynku starej 
szkoły, natomiast nale�y w spokoju pozostawi� piwnice. By� mo�e za rok lub dwa pojawi� 
si� nowe mo�liwo�ci do budowy szatni sportowej. 
Radna Aleksandra Merta-Woryna dodała, �e wykonuj�c projekt modernizacji budynku starej 
szkoły, nale�y równie� wykona� projekt piwnic. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zaproponowała zamkn�� ju� ten temat. 
Radny Tadeusz Wro�ski zapytał, czy po wykonaniu projektu, na etapie wyboru wykonawcy 
mo�na b�dzie co� zmieni�? Wójt odpowiedział „tak, mo�na”. 
Radny Alojzy Wita dodał, �e gdyby si� tak dobrze zastanowi�, to ten 1 mln zł ju� mamy w 
bud�ecie, a drugi si� znajdzie i mo�emy budowa� szatni�. 
Zdaniem Pana Andrzeja Rugora Radni z Połomi nie umiej� si� przeciwstawi� Radnym z 
Mszany. 
Radna Aniela G�sior odpowiedziała, �e Rada Gminy nie jest podzielona, jeste�my 
reprezentantami całej Gminy. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zaproponowała nie doprowadza� do takich podziałów, 
wiadomo, �e Połomia ma 5 Radnych, ale to niczego nie zmienia. 
Pan Andrzej Rugor zwracaj�c si� do Wójta stwierdził, �e cieszy si�, i� Gmina Mszana jest na 
ósmym miejscu w pozyskiwaniu �rodków unijnych, bowiem jest szansa na budow� nowej 
szatni. Ale to Rada została wybrana i jej zadaniem jest znale�� �rodki. Jest zło�onych 300 
podpisów przeciwko wprowadzeniu klubu sportowego do starej szkoły. Klub Sportowy 
Płomie� nigdy do tych piwnic nie pójdzie.  
Przewodnicz�ca Rady Gminy: skoro interpelacja trafi do biura projektowego wg Pana Wójta, 
to by� mo�e oka�e si�, �e szatnia sportowa nie mo�e by� w tych pomieszczeniach. 
Pan Andrzej Rugor kontynuuj�c dodał: tam nie mo�e powsta� �aden obiekt sportowy. Jaka w 
Mszanie została wybudowana szatnia. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy: nie chc� przedłu�a� tego tematu, nie chc� polemizowa�.  
Pan Rugor zwracaj�c si� do Wójta zaproponował sprawdzi� koszt budowy szatni w Mszanie. 
Na uwagi Radnych, �e szatnia w Mszanie była budowana w czynie społecznym odpowiedział, 
�e ju� Pan Woryna zwracał uwag�, na zakup wyposa�enia do niej, ile to pochłon�ło �rodków 
z bud�etu Gminy. 
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Przewodnicz�ca Rady Gminy zamkn�ła temat szatni sportowej. 
 
Radna Aleksandra Merta-Woryna zaproponowała zainteresowa� si� programem w ramach 
szwajcarsko-polskiego porozumienia, które pozwala na dofinansowanie do wysoko�ci 75 % 
zada� termomodernizacyjnych. Zaproponowała o �rodki wyst�pi� wspólnie z innymi 
Gminami. 
Zast�pca Wójta odpowiedział, �e cel wskazany przez Radn� jest bardzo ambitny, jest to 
program realizowany na poziomie ministerialnym.  Program jest podobny do systemu 
norweskiego, gdzie doszli�my do pewnego etapu i dalej si� nie da, 40 % �rodków trzeba 
zwróci�. Nale�y wi�c mie� perspektyw� z czego to b�dzie zrealizowane. 
Przewodnicz�ca Rady Gminy zaproponowała, ab temat skierowa� do rozeznania przez 
Komisj�.  
   
 
Ad. 12 
Po wyczerpaniu tematyki obrad Przewodnicz�ca Rady Gminy zamkn�ła sesj�. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokółowała:                                                                 Przewodnicz�ca Rady Gminy: 
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